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P R O T O K Ó Ł  Nr  XXXIII/13 

 
z XXXIII sesji Rady Gminy w Szelkowie, odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury                   
w Starym Szelkowie, dnia 30 października 2013r.   
 
Obrady rozpoczęto o godz. 10.00 zakończono o godz. 12.20.  
 
Obradom przewodniczył Janusz Ruszczyński – Przewodniczący Rady Gminy                   
w Szelkowie, który stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 radnych, co stanowi           
100 %  składu Rady Gminy. 
 
Przewodniczący obrad przywitał radnych Rady Gminy w Szelkowie, sołtysów, Wójta 
Gminy Szelków, Sekretarza Gminy Szelków, Skarbnika Gminy Szelków, Kierowników 
jednostek organizacyjnych, Kierowników Referatów Urzędu Gminy w Szelkowie, 
Panią Joannę Staniszewską - Głównego Doradcę Rolnośrodowiskowego Terenowego 
Zespołu Doradców w Makowie Mazowieckim, Pana Henryka Napiórkowskiego                   
- Przewodniczącego NSZZRI ,,Solidarność”, Dyrektorów placówek oświatowych oraz 
wszystkich zaproszonych i obecnych na XXXIII sesji Rady Gminy w Szelkowie. 
 
Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad poinformował, że proponowany porządek obrad został 
doręczony obecnym na sesji. W związku z tym zapytał o ewentualne zmiany do 
porządku obrad. 
 
Alicja Malinowska – Skarbnik Gminy Szelków wniosła o zniesienie z porządku 
punktu 6, ponieważ nie zachodzi konieczność zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 
 
pkt. 6 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
           Szelków na lata 2013 – 2021. 
 
Obecna na sesji Mieszkanka Magnuszewa Dużego zapytała czy będzie punkt wolne 
wnioski i będzie mogła zabrać głos. 
 
Janusz Ruszczyński – Przewodniczący obrad poinformował, że można będzie zabrać 
głos w punkcie wolne wnioski i informacje. 
 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o zniesienie z porządku 
obrad punktu 6. 

 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

 
                              Za przyjęciem wniosku głosowało - 15 radnych, 
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                              przeciw nie było, 
     nikt się nie wstrzymał. 
 

Przewodniczący obrad poinformował, że wniosek o zniesienie z porządku obrad 
punktu 6 został przyjęty jednogłośnie. 
 
Danuta Jarkowska – Wiceprzewodnicząca Rady Gminy w Szelkowie odczytała 
porządek obrad po wprowadzeniu zmian. 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie i przegłosowanie ewentualnych zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Szelków między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Szelków. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta 

Gminy Szelków. 
9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2012/2013. 
10.  Informacja o pozyskiwanych środkach zewnętrznych na inwestycje prowadzone            

 w Gminie Szelków w 2013 roku. 
11.  Analiza zobowiązań podatkowych za trzy kwartały 2013r. 
12.  Informacja z analizy złożonych oświadczeń majątkowych za 2012 rok. 
13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

     14. Wolne wnioski i informacje. 
     15. Zakończenie obrad sesji. 
 
Uwag i wniosków do porządku obrad nie było. 
 
Przy obecności 15 radnych na XXXIII sesji, Rada Gminy w Szelkowie jednogłośnie 
przyjęła przedstawiony porządek obrad.  
 
Ad. pkt. 3 
 

Przewodniczący obrad wystąpił z wnioskiem o odstąpienie od odczytania 
protokołu z XXXII sesji Rady Gminy w Szelkowie, odbytej w dniu 25 września 2013r. 
Przewodniczący obrad poinformował, że protokół znajduje się u pracownika Pani 
Justyny Godlewskiej w Urzędzie Gminy w Szelkowie i jest do wglądu dla 
zainteresowanych. 
 
                  Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie 
protokółu z poprzedniej sesji bez odczytania. 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 

                              Za przyjęciem wniosku głosowało - 15 radnych, 
                              przeciw nie było, 
     nikt się nie wstrzymał. 
 
                Rada Gminy w Szelkowie przyjęła jednogłośnie wniosek o przyjęcie 
protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy w Szelkowie bez odczytania. 
 

Następnie Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokółu              
z XXXII sesji Rady Gminy w Szelkowie bez odczytania, odbytej dnia 25 września 
2013r.  

 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

 
                              Za przyjęciem protokołu głosowało - 15 radnych, 
                              przeciw nie było, 
     nikt się nie wstrzymał. 
 
                Rada Gminy w Szelkowie przyjęła jednogłośnie protokół z XXXII sesji Rady 
Gminy w Szelkowie bez odczytania, odbytej dnia 25 września 2013r.  
 
Ad. pkt. 4 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków przedstawił sprawozdanie                   
z działalności między sesjami od dnia 25 września 2013r. do dnia 29 października 
2013r. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu i jest do wglądu w biurze Rady. 
Do przedstawianego sprawozdania uwag nie było. 
 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności Wójta 
Gminy Szelków między sesjami. 
 
                             W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
                              
                             Za przyjęciem sprawozdania głosowało - 15 radnych, 
                             przeciw nie było, 
           nikt się nie wstrzymał. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Gminy w Szelkowie przyjęła 
jednogłośnie przedstawione sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Szelków między 
sesjami. 
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Ad. pkt. 5 
 

Przewodniczący obrad poinformował, że został zmieniony porządek obrad                      
w którym został umieszczony punkt interpelacje i zapytania radnych, a następnie 
odpowiedzi na zadane interpelacje, aby Wójt Gminy oraz jego pracownicy mieli czas na 
przygotowanie odpowiedzi.  
 
Interpelacji i zapytań radnych nie było. 
 
Ad. pkt. 6 
 
Alicja Malinowska – Skarbnik Gminy Szelków poinformowała, że wprowadza się 
konieczne zmiany między działami, rozdziałami i paragrafami. W dziale Rolnictwo            
i łowiectwo wprowadza się kwotę 191.470,98 zł w tym: 
- do rozdziału pozostała działalność wprowadza się kwotę 182.270,98 zł na zwrot  
   podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do  
   produkcji rolnej, 
- zwiększą się o kwotę 3.000,00 zł należność dla Izb Rolniczych, którą płacimy                             
  w wysokości 2 % od wpływów z podatku rolnego. 
Nadmieniła, że do rozdziału - Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi wprowadza 
się kwotę  1.200,00 zł na wydatki poniesione przy stacji wodociągowej. 
Ponadto wprowadza się zmiany w dziale Transport i łączność, rozdział – Drogi 
publiczne gminne zwiększa się paragraf wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 
o kwotę 6.500,00 zł, a zmniejsza się paragraf zakup materiałów i wyposażenie, aby 
opłacić należności za prace na drogach. 
Zwróciła uwagę, że dział Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, 
rozdział – Ochotnicze straże pożarne zwiększa się o kwotę 5.000,00 zł na zakup 
środków do bieżących remontów. 
Poinformowała, że widoczne niewykonanie działu Działalność usługowa, rozdział                
– Opracowania geodezyjne i kartograficzne wskazuje na możliwość zmniejszenia tego 
działu i dlatego też zabiera się z niego kwotę 27.952,00 zł, aby opłacić konieczne 
wydatki w innych działach budżetu takich jak: 
- dział Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział – Ochotnicze 
straże pożarne zwiększa się o kwotę 5.000,00 zł na zakup środków do bieżących 
remontów, 
- dział Oświata i wychowanie, rozdział – Dowożenie uczniów do szkół o kwotę          
   6.000,00 zł (zaszła konieczność dowozu do szkół 3 niepełnosprawnych uczniów, a do  
  tej pory był tylko 1), 
- w dziale Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdział – Pomoc materialna dla uczniów  
  dokłada się do otrzymanej dotacji w kwocie 51.008,00 zł należną cześć 20 % od  
  Gminy w kwocie 12.752,00 zł, też kosztem działu Działalność usługowa, 
- do działu Oświata i wychowanie wprowadza się kwotę 16.162,00 zł na wypłatę  
  dofinansowania pracodawcom kształcenia młodocianych pracowników w 2013r.                 
  i 26.010,70 zł na realizację programu ,,Vademecum nauczania w klasach  
  początkujących”. 



 5 

Na koniec poinformowała, że w dziale Pomoc społeczna wprowadza się kwotę 
107.436,00 zł w tym do: 
- rozdziału świadczenia rodzinne kwotę 38.389,00 zł, 
- rozdziału zasiłki stałe wprowadza się kwotę 39.356,00 zł, 
- rozdziału składki na ubezpieczenia zdrowotne kwotę 3.340,00 zł, 
- rozdziału zasiłki gwarantowane z budżetu państwa kwotę 11.000,00 zł, 
- rozdziału ośrodki pomocy społecznej na dodatki dla pracowników socjalnych kwotę  
  4.504,00 zł, 
- rozdziału świadczenia dla osób uprawnionych do zasiłków pielęgnacyjnych 5.974,00  
  zł, 
- na dożywianie kwotę 4.000,00 zł, 
- na program ,,Znów aktywni” kwotę 873,00 zł. 
 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję na powyższy temat. 
 
Pytań i uwag do przedstawionego materiału nie było. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Szelkowie – Marek Dzikowski odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 

 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2013 rok. 
 
                      W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
  
                                 Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 
                                 przeciw nie było, 
                                 nikt się nie wstrzymał. 
 
                                      Uchwała Nr XXXIII/170/2013 została przyjęta jednogłośnie. 
                                Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 7 
 
Halina Łada - Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami, Gospodarki Komunalnej, 
Rolnictwa, Zamówień Publicznych i Inwestycji poinformowała, że ustawa z dnia              
30 marca 2012r. o zmianie ustawy o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji 
w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2013r. poz. 260) nałożyła obowiązek ustalenia 
opłaty za zajęcie pasa drogowego na cele niezwiązane z przebudową, budową, 
remontem i utrzymaniem dróg. Nadmieniła, że stawki opłat za zajęcie pasa drogowego 
ustala Rada Gminy w formie uchwały. Zwróciła uwagę, że dniu 30 lipca 2013r. podjęta 
została uchwała w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 
dróg gminnych na terenie Gminy Szelków, lecz nie zostały wyszczególnione w niej 
stawki opłat dla urządzeń wodnych i kanalizacyjnych. Dlatego też konieczne jest 
wprowadzenie zmian w uchwalonej poprzednio uchwale. 
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Przewodniczący obrad otworzył dyskusję na powyższy temat. 
 
Pytań i uwag do przedstawionego materiału nie było. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Szelkowie – Marek Dzikowski odczytał 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 
zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Szelków. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Szelków.               

 
                      W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
  
                                 Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 
                                 przeciw nie było, 
                                 nikt się nie wstrzymał. 
 
                                      Uchwała Nr XXXIII/171/2013 została przyjęta jednogłośnie. 
                                 Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 8 
 
Przewodniczący obrad poinformował, że od mieszkanki Magnuszewa Dużego w dniu 
10 października br. wpłynęło pismo zakwalifikowane jako ponowna skarga na 
działalność Wójta Gminy Szelków. Skarżąca nie zgadza się w dużej mierze z opinią 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Szelkowie i uchwałą podjęta 25 września br. przez 
Radę Gminy o uznaniu skargi za bezzasadną. Nadmienił, że pismo skarżącej zostało 
doręczone radnym wraz z proponowanym porządkiem obrad, celem zapoznania się               
z nim.  
W związku z powyższym otworzył dyskusję na powyższy temat. 
 
Dariusz Bartosiewicz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy                             
w Szelkowie poinformował, że komisja na wczorajszym posiedzeniu analizowała pismo 
skarżącej i w dalszym ciągu podtrzymuje swoje stanowisko uznające skargę za 
bezzasadną. 
 
Antoni Radłowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że związku              
z tym, że sprawa dotyka także jego osoby chciałby zabrać głos. Zwrócił się do obecnej 
na sesji mieszkanki Magnuszewa Dużego z zapytaniem o zgodę na używanie jej 
imienia i nazwiska. Zapytał się także o wymowę jej nazwiska. 
 
Mieszkanka Magnuszewa Dużego – wyraziła zgodę na posługiwanie się jej imieniem           
i nazwiskiem. Poinformowała, że jej nazwisko czyta się tak jak się pisze. 
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Antoni Radłowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że czytając 
pismo z 8 października br. zauważył, że jest ono nieobiektywne, a nawet kłamliwe.  
Poinformował, że droga biegnąca przez wieś w kierunku do rzeki jest drogą 
usytuowaną w wąwozie. Prowadzi ona do Państwa Gąsowskich, którzy są 
pracownikami służby zdrowia i nie mieli dojazdu do pracy. Prosiłem Wójta Gminy,           
o możliwość przejazdu przez ten teren. Ponadto poprosiłem Wójta Gminy aby 
porozmawiał z mieszkańcem Magnuszewa Dużego o wyrażenie zgody na przejazd 
przez jego działkę. Wyrażano zgodę, następnie wykonano na tej drodze podsypkę 
żwirem i nasyp, który umożliwił przejazd tą drogą. Odnośnie oświetlenia 
poinformował, że kiedyś lampa była w innym miejscu i oświetlała drogę do 
Nadleśnictwa, jednak zwróciłem się z prośbą o przestawienie jej w inne miejsce. 
Odnośnie zarzutów poprawy drogi do swojej posesji poinformował, że od bramy do 
drogi jest ok. 5 m i czy można uznać taką przerwę za drogę. Nadmienił, że podczas 
budowy wodociągu przy jego posesji została na wierzch wysypana glina i nie miał 
wyjścia z posesji, jednak sam posypał to pokruszonym pustakiem. Zwrócił się tylko            
z prośbą do Wójta Gminy Szelków o budowę ronda, ponieważ na końcu wsi zawraca         
w ciągu dnia 15 – 20 samochodów, bo widać ślady opon. 
Odnośnie zarzutów, że tą drogą jeździ tylko Pani jest nieprawdą, ponieważ przejeżdża 
nią kilka osób np. Pan Siarnicki, który prowadzi działalność i osoby po odbiór drzewek, 
mieszkańcy traktorami, dlatego tez użytkowników tej drogi jest więcej niż Pani podaje.  
Twierdzi Pani, że droga Nr 41 jest jedyną droga dojazdową do Pani posesji. Jest mapa, 
którą wykonał sołtys, jest ona ostemplowana i widać na niej dojazd prowadzący                  
w kierunku nowych działek.  
Zwrócił uwagę, że ostatnie stwierdzenia użyte w piśmie to groźba dla radnych i posmak 
szantażu dla Rady. Z tym zgodzić się nie mogę i w dalszym ciągu jestem za 
podtrzymaniem uchwały. Prowadząc działalność tworzy się priorytety działań. Droga 
biegnącą do Pani nie jest uważana za priorytetowe zadanie. W Magnuszewie Dużym 
znajdują się drogi, które wymagają wcześniejszych działań np. droga biegnąca na łąki, 
droga od asfaltu z Magnuszewa Dużego do asfaltu biegnącego do Nowego Strachocina 
czy też droga na górkach do Pana Godlewskiego. Należałoby poprawić drogę                     
w Magnuszewie Dużym na tyle, aby autobus mógł dowozić dzieci do szkół, ponieważ 
dzieci dowożone są przez rodziców albo chodzą pieszo. Na koniec swojej wypowiedzi 
stwierdził, że podtrzymuje stanowisko podjęte na poprzedniej sesji przez Radę Gminy.  
 
Roman Płodziszewski – Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że 
uczestniczył w wczorajszym posiedzeniu Komisji Rewizyjnej jako jej członek                   
i w dalszym ciągu podtrzymuje stanowisko zawarte w opinii Komisji Rewizyjnej. 
Nadmienił, że został wybrany do Rady przez okręg wyborczy Bazaru. Zwrócił uwagę, 
że skarżąca pisze swoje pisma za pośrednictwem Starosty Makowskiego. Zwrócił 
uwagę, że Radny Sołectwa Magnuszew Duży przybliżył mam temat. Pani Halina 
Cikacz przedstawiła członkom Komisji koszty poniesione na tę drogę, które nie były            
w budżecie zaplanowane, a zostały przeniesione. Rada podejmuje uchwały, a Wójt je 
wykonuje. Głównym priorytetem w tej sytuacji jest apelowanie o cierpliwość. 
Nadmienił, że szukanie ogniska zapalnego do niczego nie doprowadzi, jednak narzekać 
można. Zwrócił uwagę, że można poszukać środków, być może ta droga znajdzie się                     
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w następnym budżecie, jednak zależy to od prac komisji. Zostały nawiezione na tę 
drogę konkretne tony żwiru i on jest. Nadmienił, że nie ma podstaw mówić, że jest tam 
plaża.  Nadmienił, że wizja lokalna w terenie pokazała, że stan drogi nie jest tragiczny          
i można z niej korzystać. Apelował o uzbrojenie się w cierpliwość. Odniósł się do 
remontu drogi na Bazarze. Miała zostać ta droga zrobiona za poprzedniego Wójta, a 
udało się wykonać ją dopiero za obecnego. Nie jesteśmy w stanie wyremontować 
wszystkich dróg mając na uwadze danego mieszkańca tylko musimy patrzeć na całą 
gminę. Ponadto nie jesteśmy w stanie zrobić budżetu gumowego i wszystko w nim 
ująć. Najprostszą drogą do sukcesu jest porozumienie. Jestem radnym już drugą 
kadencję i wykonujemy obowiązki radnego jak tylko możemy. Na koniec swojej 
wypowiedzi poinformował, że podtrzymuje swoje stanowisko z dnia 25 września 
2013r. o uznaniu skargi za bezzasadną.  
 
Mieszkanka Magnuszewa Dużego – na początku swojej wypowiedzi przedstawiła się 
oraz poinformowała, że jest często nazywana przez pracowników ,,nawiedzona”.  
Odnośnie budowy ronda poinformowała, że jest to boski oraz bezkonfliktowy pomysł. 
Nadmieniła, że cieszy się z dróg, które wymienił Radny Rady Gminy w Szelkowie. 
Ponadto po złożeniu przez nią skarg, widać, że zaczyna się coś dziać w Magnuszewie 
Dużym. Na drogę biegnącą do łąk został przywieziony żwir oraz była koparka oraz 
mają zostać ułożone płyty betonowe. Odnośnie odbytej wizji w terenie przez Komisję, 
to nie mam czasu czekać 20 lat na poprawę drogi jak to powiedział jeden z członków 
Komisji. Rozumie, że preferuje się pracowników służby zdrowia, ale nie tylko oni 
muszą dojechać do pracy. Nadmieniła, że jeżeli w trakcie pracy zdarzają się wypadki, 
to musi dojechać do pracy.  
Poinformowała, że radni uznali skargę za bezzasadną, ale czy Przewodniczący Komisji 
widział drogę w miesiącu lipcu czy sierpniu. Stwierdziła, że Radny ma na drodze glinę, 
a przed jej posesją, gdy jest sucho na drodze jest piasek. Po opadach zapada się piasek 
po kolana i mój samochód nie pokona tego. Poinformowała, że tworzy własną 
dokumentację, robiąc zdjęcia. Stwierdziła, że prosi jedynie o bezpieczny wyjazd                
z własnej posesji. Niektórzy informują mnie, że powinnam mieć lepszy samochód, za 
naprawy samochodu nikt mi nie płaci. Cieszę się, że zaczęło coś się dziać w mojej wsi. 
Nadmieniła, że nie chce mieć pod domem plaży, lecz w okresie letnim jest piasek. 
Zwróciła uwagę, że rowy melioracyjne nie są regulowane i wylewa woda. Wnioskuję, 
aby w następnym roku budżetowym mieć na względzie poprawę drogi w Magnuszewie 
Dużym, aby móc normalnie funkcjonować. Stwierdziła, że wywiązuje się ze swoich 
obowiązków, mając szacunek dla zwierząt. Zwróciła uwagę, że nie jednego psa już 
wysterylizowałam, dokarmiam je oraz zapobiegam reprodukcji i powiększeniu 
bezdomności zwierząt. Stwierdziła, że nie chce rond, świateł tylko swobodę wyjazdu           
i wjazdu do swojej posesji. Nadmieniła, że pracuje wszędzie, dlatego też musi mieć 
sprawny dojazd i wyjazd oraz sprawny samochód. Mój zawód jak każdy inny jest 
ważny, nie tylko zawód lekarza.  
Na koniec swojej wypowiedzi stwierdziła, że ma nadzieję, że następny budżet obejmie 
remont drogi w Magnuszewie Dużym.  
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Antoni Radłowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że w swoiej 
wypowiedzi nie chodziło mu o kategoryzację zatrudnienia, lecz o to że ma Pani 
możliwość dojechać z drugiej strony do swojej posesji, a Państwo Gąsowscy nie mieli 
żadnej możliwości dojazdu. Nadmienił, że przejeżdżająca tą drogą Pani Hania ma 
gorszy samochód i przejeżdża bez problemu.  
 
Mieszkanka Magnuszewa Dużego – poinformowała, że Pani Hania jest mieszkanką 
sezonową i jak się rozpędzi to przejedzie przez ten kawałek. Odnośnie wyjazdu ze 
swojej posesji nadmieniła, że wyjeżdżając z niej i zatrzymując się za bramą samochód 
osiada w piasku pod swoim ciężarem. Nie ma samochodu terenowego, aby swobodnie 
wyjechać.  
 
Janusz Ruszczyński  - Przewodniczący obrad zapytał czy skarżąca ma bezpośredni 
wyjazd z bramy w drogę.  
 
Mieszkanka Magnuszewa Dużego – poinformowała, że najpierw musi skręcić z drogi 
na drugi zjazd na ten kawałek. 
 
Roman Płodziszewski  - Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że odnośnie 
sterylizacji zwierząt będzie tym tematem zajmowała się Komisja Rewizyjna.  
 
Mirosław Jankowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie nadmienił, że Wójt Gminy 
obejmując Urząd I kadencję poinformował, że jego celem jest zrobienie dróg żwirowo  
- gruntowych umożliwiających dojazd do mieszkańców, aby mogła dojechać karetka. 
Jednak za mało jest środków, aby można wykonać to wszystko przez jedna kadencję. 
Poinformował, że skoro Pani lubi robić zdjęcia, to mogłaby zrobić zdjęcia z dróg                 
w miejscowości Ciepielewo.  
Na koniec swojej wypowiedzi, stwierdził, że ostatnie słowa w piśmie skarżącej z dnia 8 
października br. są bardzo oburzające.  
 
Mirosław Ołtarzewski - Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że Radni 
patrzą i dbają o całą Gminę czyli 24 sołectwa, a nie o pojedyncze wioski. Zwrócił 
uwagę, że systematycznie Radni realizują swoje zadania.  
 
Krzysztof Kacprzycki – Sekretarz Gminy Szelków poinformował, że czytał skargi, 
które otrzymała Rada Gminy. Nadmienił, że pracuje w Gminie ponad 20 lat. 
Przypomniał jak obecny Wiceprzewodniczący Rady Dzikowski Marek zostawiał 
samochód na skrzyżowaniu w Magnuszewie Małym i dalej jechał ciągnikiem. Czekał 
cierpliwie i został położony asfalt. Odnośnie zarzutów, że nic się nie robi                          
w Magnuszewie Dużym to przedstawił wykonane inwestycje i tak: 
- w 2005 roku zmodernizowano stację uzdatniania wody w Magnuszewie Dużym,  
- w 2007 roku została utwardzona droga przez wieś do lasu, bowiem wtedy została  
   zrealizowana inwestycja pn.: „Modernizacja drogi gruntowej gminnej Nr 017 we wsi  
   Magnuszew Duży”. 
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Zwrócił uwagę, że każda droga utrwalona powierzchniowo jest jakiś czas 
nieprzejezdna. Po za Pani pismami, że droga jest nieprzejezdna innych sygnałów nie 
było, że jest zły dojazd. W swoich pismach pisze Pani, że chodzi Pani o drogę ,,do 
mojej posesji”. Poinformował, że skarżąca mieszka od 4 lat w Magnuszewie Dużym              
i nie wie ile zostało tam wykonanych remontów. Po za tym nie została Pani oszukana 
przez Gminę. Faktem jest, że droga nie przebiega w swoich granicach, jednak 
właściciel działki przez która przebiega droga nie zgłasza uwag i protestu przejazdu 
przez jego działkę. Zawsze może Pani zostawić samochód przy Radnym i te 50 m 
przejść do swojej posesji. Ponadto zdjęcia drogi, które Pani przesyła są z przed 2 lat. 
Nadmienił, że uczestniczył w zebraniu wspólnoty gruntowej, na którym zadecydowano 
co jest potrzebne wsi. Wspólnota ma bezpośredni wpływ na zgłaszane potrzeby 
mieszkańców. Zwrócił uwagę, że do indywidualnych posesji, Gmina dróg nie 
wykonuje. Na koniec swojej wypowiedzi poinformował, że będąc w Niemczech 
jeżdżono na pole drogami asfaltowymi. Ma wielką nadzieję, że dożyjemy takich czasów 
u nas.  
 
Janusz Ruszczyński  - Przewodniczący obrad poinformował, że należy uzbroić się            
w cierpliwość. Nadmienił, że został nawieziony na tę drogę żwir.  
 
Mieszkanka Magnuszewa Dużego – nadmieniła, że wraz z kończącym się asfaltem, 
po odpadach deszczu, woda spływa z całej wsi, wyrywając ziemię. Mam nadzieję, że 
nawieziony żwir nie wyżłopie rowu na końcu asfaltu przy większych opadach deszczu. 
Żwir został wysypany z pochyłem do lasu i nie wiem ile to wytrzyma. Mamy wspaniałą 
jesień i nie ma tak dużych opadów deszczu. Powinno się zrobić przepust, żeby był 
odpływ do lasu. Zwróciła uwagę, że ten problem, co roku się powtarza.  
 
Innych pytań i uwag do przedstawionego materiału nie było. 
 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek czy Radni w dalszym 
ciągu podtrzymują swoje stanowisko zawarte na sesji w dniu 25 września br. uznające 
skargę za bezzasadną.  

 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

  
                                 Za wnioskiem głosowało 15 radnych, 
                                 przeciw nie było, 
                                 nikt się nie wstrzymał. 
 

Radni jednogłośnie zadecydowali, że podtrzymują swoje stanowisko zawarte na 
sesji w dniu 25 września br. uznające skargę za bezzasadną.  

 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Szelkowie – Marek Dzikowski 

odczytał projekt w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta Gminy 
Szelków. 
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Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały           
w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta Gminy Szelków. 

 
                      W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
  
                                 Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 
                                 przeciw nie było, 
                                 nikt się nie wstrzymał. 
 
                                      Uchwała Nr XXXIII/172/2013 została przyjęta jednogłośnie. 
                                 Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 9 
 
Justyna Owsiewska – Podinsp. ds. oświaty, kultury i zdrowia poinformowała, że 
obowiązek sporządzenia i przedstawienia informacji o stanie realizacji zadań 
oświatowych Gminy Szelków w roku szkolnym 2012/2013 wynika z dyspozycji art. 5a 
ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty. Zdania oświatowe wynikają 
w szczególności z postanowień: ustawy o samorządzie gminnym, ustawy o systemie 
oświaty, Karty Nauczyciela oraz przepisów wykonawczych do tych ustaw. Nadmieniła, 
że w roku szkolnym 2012/2013 Gmina Szelków była organem prowadzącym Publicznej 
Szkoły Podstawowej w Szelkowie, Publicznego Gimnazjum w Szelkowie oraz 
Przedszkola Samorządowego w Szelkowie. W Filii Publicznej Szkoły Podstawowej             
w Nowym Strachocinie uczyły się dzieci 5 –letnie z Przedszkola Samorządowego. 
Następnie poinformowała, że w Publicznej Szkole Podstawowej było 7 oddziałów. 
Liczba uczniów wynosiła 177 w tym: 
- w klasie I było 18 uczniów, 
- w klasie II było 30 uczniów, 
- w klasie III było 31 uczniów, 
- w klasie IV było 33 uczniów, 
- w klasie V było 29 uczniów, 
- w klasie VIa było 16 uczniów, 
- w klasie VIb było 20 uczniów. 
Kolejno poinformowała, że w Publicznym Gimnazjum w Szelkowie było 3 oddziały, 
liczba uczniów wynosiła 86 uczniów, w tym: 
- w klasie I było 26 uczniów, 
- w klasie II było 32 uczniów, 
- w klasie III było 28 uczniów. 
W Przedszkolu Samorządowym w Szelkowie z oddziałem w Nowym Strachocinie było 
4 oddziały z liczba dzieci 88 w tym: 
- dzieci 6 –letnich było 29, 
- dzieci 5 – letnich było 26 oraz 16 w Filii w Nowym Strachocinie, 
- dzieci 3 – 4 letnich było 17. 
Nadmieniła, że lekcje wychowania fizycznego oraz dodatkowe zajęcia sportowe 
uczniów Publicznej Szkoły Podstawowej i Publicznego Gimnazjum odbywały się na 
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Sali gimnastycznej i na boisku szkolnym znajdującym się na terenie Publicznej Szkoły 
Podstawowej, zaś dzieci z Przedszkola Samorządowego w Szelkowie i oddziale 
Przedszkolnym w Nowym Strachocinie korzystały z boiska i placu zabaw. 
Według bazy danych SIO w przedszkolu, szkole podstawowej i gimnazjum w roku 
szkolnym 2012/2013 pracowało 32 nauczycieli i 15 pracowników administracji                      
i obsługi i tak: 
- w Przedszkolu zatrudnionych było 5 nauczycieli 2 osoby obsługi,  
- w Szkole Podstawowej zatrudnionych było 15 nauczycieli i 9 osób obsługi, 
- w Publicznym Gimnazjum zatrudnionych było 12 nauczycieli i 4 osoby obsługi. 
W stosunku do roku ubiegłego nastąpiła zmiana w zakresie liczby nauczycieli                      
i pracowników obsługi.  Zatrudniona została nauczycielka nowoutworzonego oddziału 
przedszkolnego w Nowym Strachocinie i jedna osoba, jako pracownik administracji na 
zastępstwo, w związku z przebywaniem pracownika na urlopie macierzyński.  
Organ prowadzący placówki opracował plan doskonalenia nauczycieli w oparciu                 
o potrzeby szkół oraz plan indywidualnego rozwoju zawodowego. Wysokość tych 
środków stanowi 1% planowanych rocznych środków przeznaczonych na 
wynagrodzenia osobowe nauczycieli. W roku szkolnym 2012/2013 Przedszkole 
wykorzystało na doskonalenie kwotę 1.597,00 zł (w tym 1.450,00 zł na studia). 
Publiczna Szkoła Podstawowa wykorzystała kwotę 1.049,00 zł zaś Publiczne 
Gimnazjum wykorzystało kwotę 2.720,00 zł ( 1.659,00 zł na studia). Nauczycielka               
z Przedszkola Samorządowego ukończyła studia podyplomowe w zakresie logopedii. 
Wykorzystanie tych środków na dofinansowanie studiów jest niewielkie, ponieważ 
kadra nauczycielska w naszych szkołach posiada pełne kwalifikacje. W roku szkolnym 
2012/2013 odbyły się dwa postępowania w sprawie awansu zawodowego nauczycieli 
na stopień nauczyciela mianowanego.  
Wyniki sprawdzianu na zakończenie szkoły podstawowej w roku szkolnym 2012/2013 
wskazują, że uczniowie szkoły podstawowej dobrze radzą sobie z umiejętnościami 
czytania i korzystania z informacji, gorzej radzą sobie z umiejętnościami pisania, 
rozumienia i wykorzystania wiedzy w praktyce. Szkoła osiągnęła wyniki nieznacznie 
poniżej wyników charakterystycznych dla szkół podstawowych w powiecie 
makowskim. 
W trakcie egzaminu na zakończenie gimnazjum w roku szkolnym 2012/2013 uzyskane 
wyniki są wyższe o 5,2% od średniej w powiecie.  
Następnie omówiła sukcesy placówek oświatowych osiągnięte w roku szkolnym 
2012/2013 w różnych dziedzinach życia szkolnego.  
Wzorem lat ubiegłych w roku szkolnym 2012/2013 we wszystkich szkołach również 
podejmowane były działania wychowawcze i profilaktyczne wynikające z Programu 
Wychowawczego Szkoły oraz Szkolnego Programu Profilaktyki. Zadania zawarte               
w tych programach realizowane były podczas zajęć edukacyjnych, godzin 
wychowawczych, zajęć świetlicowych, apeli, spotkań z dzielnicowym czy też zajęć              
z pedagogiem szkolnym. Celem realizacji zadań zawartych w programach szkolnych 
było kształtowanie podstaw zdrowego i bezpiecznego stylu życia, poprawa 
bezpieczeństwa w szkole, eliminowanie przejawów agresji i nietolerancji. 
Placówki oświatowe współpracowały w realizacji programu wychowawczego                   
i programu profilaktyki z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej, Powiatowym 
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Centrum Pomocy Rodzinie, Komendą Powiatową Policji, Poradnią Psychologiczno - 
Pedagogiczną, Sądem Rejonowym, Ośrodkiem Zdrowia, Nadleśnictwem w Pułtusku, 
Gminną Biblioteką Publiczną w Szelkowie, Gminnym Ośrodkiem Kultury                         
w Szelkowie, Ochotniczą Strażą Pożarną w Szelkowie oraz podmiotami gospodarczymi 
i osobami fizycznymi.  
Poinformowała, że zgodnie z obowiązkiem określonym w art.17 ustawy o systemie 
oświaty w roku szkolnym 2012/2013 dowożono lub zrefundowano rodzicom wydatki 
związane z dowozem do szkół uczniów niepełnosprawnych i zamieszkałych                          
w znacznym oddaleniu od szkół.  W 2012r. dowożono 231 dzieci i zrefundowano 
dowóz jednego dziecka niepełnosprawnego do Ośrodka Szkolno – Wychowawczego           
w Makowie Mazowieckim. Nakłady poniesione w 2012r. na dowóz uczniów do szkół 
na terenie Gminy Szelków wyniosły 148.718,84 zł. Dowożony był przez rodzica jeden 
uczeń niepełnosprawny, w wyniku zawartej umowy z rodzicem zwracano koszty 
dojazdu do szkoły w kwocie 1.203,55 zł. Razem na dowożenie wydatkowano kwotę 
149.922,39 zł.  
Zgodnie z dyspozycją zawartą w art. 90b i art. 90m ustawy o systemie oświaty 
wspomagano uczniów w formie stypendiów szkolnych i zasiłków szkolnych. W roku 
szkolnym 2012/2013 z tej formy wsparcia korzystali uczniowie szkoły podstawowej, 
gimnazjum i szkół ponadgimnazjalnych, którzy zamieszkują w Gminie Szelków. Na 
powyższe zadanie wykorzystano dotację z budżetu Wojewody Mazowieckiego                   
w kwocie 110.744,00 zł oraz dotację z budżetu Gminy w kwocie 27.686,00 zł,                      
z pomocy skorzystało 153 uczniów. Łączna kwota na stypendia szkolne wyniosła 
138.430,00 zł, a wydatkowano 137.314,00 zł.  
Innym zadaniem o charakterze pomocy materialnej było wsparcie w zakresie zakupu 
podręczników w ramach rządowego programu ,,Wyprawka szkolna”. Z tej formy 
pomocy skorzystało 61 uczniów. Na realizację zadania pozyskano środki finansowe od 
Wojewody Mazowieckiego w kwocie 12.820,00 zł, wydatkowano zaś 11.871,10 zł. 
Pozostałą kwotę tj. 848,90 zł zwrócono do Wojewody Mazowieckiego. 
Uczniowie znajdujący się w trudnej sytuacji materialnej korzystali z dofinansowania 
posiłków. W 2012r. Gmina dofinansowała posiłki dla 122 uczniów. Środki finansowe 
na ten cel w wysokości 39.902,00 zł pozyskano w budżetu Wojewody i gminy. 
Nadmieniła, że w 2012r. 24 dzieci korzystało z bezpłatnych posiłków na kwotę 
9.885,80 zł. 
Następnie omówiła obowiązki w zakresie wsparcia pracodawców w szkoleniu 
młodocianych pracowników zamieszkałych na terenie Gminy Szelków. Na realizację 
tego zadania pozyskano dotację od Wojewody Mazowieckiego w kwocie 32.324,00 zł. 
Stwierdziła, że ważnym zadaniem realizowanym w roku szkolnym 2012/2013 była 
kontrola obowiązku szkolnego i obowiązku nauki. Obowiązkowi szkolnemu podlegają 
uczniowie w wieku od 7 lat do ukończenia gimnazjum (16 lat), a obowiązkowi nauki 
uczniowie w wieku 17 – 18 lat życia. Kontroli spełnienia obowiązkowi szkolnego 
dokonują dyrektorzy szkół w obwodach, w których zamieszkują uczniowie,                          
a obowiązku nauki Wójt Gminy Szelków. 
Na koniec poinformowała, że wydatki na oświatę od wielu lat stanowią ok. 30 % 
ogólnych wydatkach budżetu Gminy Szelków. Szczegółowe rozliczenie poniesionych 
wydatków stanowi treść sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Szelków. 
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Pytań i uwag do przedstawionego materiału nie było.             
                                                                                                                               
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2012/2013 stanowi 
załącznik Nr 2 do protokołu i jest do wglądu w biurze rady. 
 
Ad. pkt. 10 
 
Halina Łada - Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami, Gospodarki Komunalnej, 
Rolnictwa, Zamówień Publicznych i Inwestycji poinformowała, że  w bieżącym roku 
Gmina Szelków prowadzi następujące inwestycje z udziałem środków zewnętrznych: 
- ,,Budowa hali sportowej z pomieszczeniami towarzyszącymi, łącznikiem                           
i pomieszczeniami przedszkolnymi w miejscowości Stary Szelków”, która jest 
dofinansowana w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Mazowieckiego na lata 2007 – 2013, Priorytet VII – Tworzenie i poprawa warunków 
dla rozwoju kapitału ludzkiego, Działanie 7.2 Infrastruktura służąca edukacji w kwocie 
2.600.919,82 zł. Całkowity koszt inwestycji wynosi 3.059.905,67 zł. Inwestycja jest 
realizowana zgodnie z harmonogramem rzeczowo – finansowym. Mazowiecka 
Jednostka Wdrażania Programów Unijnych przekazała łącznie w związku ze złożonymi 
wnioskami o płatność pośrednią kwotę w wysokości 1.767.326,66 zł co stanowi 
57,76% wydatków kwalifikowanych. Wnioski o płatność obejmowały koszty 
poniesione na wykonanie dokumentacji projektowej w kwocie 109.190,00 zł, na 
wykonanie tablicy informacyjnej w kwocie 1.291,50 zł, koszty sprawowania nadzoru 
inwentarskiego w kwocie 11.304,96 zł oraz wykonanie robót zgodnie                                   
z harmonogramem rzeczowo – finansowym stanowiącym załącznik do umowy                       
z Wykonawcą robót w kwocie 1.957.421,37 zł; 
- remont świetlicy wiejskiej w Ciepielewie, która była realizowana z udziałem środków 
Unii Europejskiej w ramach działania 413 ,,Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju”             
w zakresie operacji odpowiadającej warunkom przyznawania pomocy w ramach 
działania ,,Odnowa i rozwój wsi” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich 
na lata 2007 – 2013. Wnioskowana kwota na realizację tego przedsięwzięcia to 
117.172,00 zł i taka kwota została przyznana w formie dotacji. Maksymalny poziom 
dofinansowania tej operacji to 80% kosztów kwalifikowanych. W wyniku 
przeprowadzonego postępowania przetargowego został wyłoniony Wykonawca P.H.U. 
BUDOMUR Sp.zo.o., 06 - 100 Pułtusk, ul. Ogrodowa 5, za cenę brutto 153.102,65 zł. 
Inwestycja ta została wykonana i odebrana. Ostateczny koszt całej inwestycji wyniósł 
182.446,11 zł brutto. Wysokość dofinansowania to 102.212,66 zł; 
- ,,Modernizacja dróg gminnych w miejscowości Magnuszew Mały” jest realizowana               
z udziałem środków Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego                  
w Warszawie w ramach dotacji ze środków związanych z wyłączeniem z produkcji 
gruntów rolnych – budowa i modernizacja dróg dojazdowych do gruntów rolnych. 
Wnioskowana kwota na realizację tego przedsięwzięcia to 45.700,00 zł. W dniu                 
21 maja 2013r. Zarząd Województwa Mazowieckiego przyznał dotację w wysokości 
40.000,00 zł. W wyniku przeprowadzonego postępowania przetargowego został 
wyłoniony Wykonawca PPH ,,KARK – TRANS” Krzysztof Karkowski, Szwelice 38, 
06 – 100 Pułtusk na cenę 72.014,63 zł brutto. Inwestycja została                                
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wykonana i odebrana w dniu 3 października br. Dokumenty o płatność zostały złożone 
do Urzędu Marszałkowskiego w Warszawie. Wysokość dotacji to 50% wartości 
zadania. Ostateczna kwota dofinansowania wyniosła 36.007,31 zł; 
- ,,Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Szelków” która jest 
realizowana w ramach działania ,,Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności 
wiejskiej” objęte PROW na lata 2007 - 2013. W dniu 26 września br. w Urzędzie 
Marszałkowskim w Warszawie został złożony wniosek o płatność. Całkowity koszt 
zadania wynosi 816.611,24 zł. Wnioskowana kwota to 499.125,00 zł. W wyniku                 
1 rezygnacji w ramach zadania wykonano 69 indywidualnych przydomowych 
oczyszczalni. Realizację robót budowlanych wykonało Konsorcjum: ,,HYDROBUD” 
Sp. zo.o., ul. Akademicka 20, 18 – 400 Łomża DAMPAT Śliwiński Tomasz,                 
ul. Kpt. Franciszka Skowronka 37, 18 – 400 Łomża; 
- ,,Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Szelków” która jest 
realizowana z udziałem środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                 
i Gospodarki Wodnej. Zadanie zostało podzielone na dwie części: 
1/ I część zadania to modernizacja oświetlenia, którego realizacja opiewa na kwotę  
    275.520,30 zł brutto, 
2/ II część zadania to rozbudowa oświetlenia ulicznego, którego realizacja opiewa na  
    kwotę 228.795,87 zł, 
Całkowity koszt zadania to 504.316,17 zł. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska            
i Gospodarki Wodnej przyznał dotację w wysokości 57.946,73 zł tj. 30% kosztów 
kwalifikowanych części I zadania. Na taką kwotę została podpisana umowa                         
z funduszem. W wyniku przeprowadzonego postępowania przetargowego został 
wyłoniony Wykonawca Przedsiębiorstwo Handlowo – Usługowe ,,MADO” Andrzej 
Mróz, ul. Leśna 3, 08 – 330 Kosów Lacki. Kwota oferty ogółem brutto to               
504.316,17 zł; 
- ,,Biologiczno – mechaniczna oczyszczalnia ścieków w Starym Szelkowie” będzie 
realizowana z własnych środków, ale po jej zrealizowaniu zostanie umorzona pożyczka 
w wysokości 150.000,00 zł wzięta z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska            
i Gospodarki Wodnej na modernizację stacji uzdatniania wody w Magnuszewie Dużym. 
Dlatego udział środków zewnętrznych w realizacji tej inwestycji jest ewidentny pod 
warunkiem, że zostanie zrealizowana i rozliczona w bieżącym roku. Wykonawca został 
już wyłoniony wygrała firma Z.P.H INSTAL Elżbieta Szubińska, ul. Długa 19, 08 – 
400 Garwolin. Wykonawca złożył ofertę na kwotę brutto w wysokości 121.108,38 zł. 
Część tej inwestycji został już zrealizowana przez firmę, która wykonuje budowę hali 
sportowej; 
- ,,Rekultywacja składowiska odpadów w Chylinach” która jest realizowana ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach 
programu ,,Zamykanie i rekultywacja składowisk”. Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej Uchwałą Zarządu z dnia 13 sierpnia br. przyznał 
Gminie na to zadanie pożyczkę w wysokości 654.000,00 zł, jednak po 
przeprowadzonym postępowaniu przetargowym wyłoniono wykonawcę, który podjął 
się wykonywać inwestycję za kwotę 169.976,55 zł. Wysokość dofinansowania                    
w formie pożyczki wynosi 169.976,55 zł tj. 97,74% wartości inwestycji. Wysokość 
oprocentowania pożyczki wynosi 2% w skali roku z możliwością 20% umorzenia po 
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osiągnięciu efektu ekologicznego. Inwestycja jest w trakcie realizacji. Wykonuje ją 
firma ,,Bruk –Pol” Grzegorz Musiński z Różana. Termin zakończenia inwestycji                   
20 listopada 2013r.Koszt całej inwestycji to kwota 177.412,55 zł łącznie z inspektorem 
nadzoru; 
- ,,Usuwanie i unieszkodliwianie azbestu z terenu Gminy Szelków” w dniu 4 marca 
2013r. został złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                
i Gospodarki Wodnej w Warszawie w ramach programu ,,Usuwanie                                      
i unieszkodliwianie azbestu na terenie województwa mazowieckiego” na kwotę 
112.199,80 zł. Jest to dofinansowanie w formie dotacji. W ramach tego działania 
założono usunięcie z terenu Gminy 144,782 Mg. eternitu. W dniu 8 kwietnia br. 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej poinformował tut. 
Urząd, że nasz wniosek został umieszczony na liście rezerwowej z uwagi na 
wyczerpanie się środków dotacyjnych w ramach Programu pn. ,,Usuwanie                           
i unieszkodliwianie azbestu na terenie województwa mazowieckiego”. W związku                    
z powyższym pozostało nam czekać na dodatkowe pieniądze. Pismem z dnia                      
13 września 2013r. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
poinformował, że z uwagi na pozyskanie dodatkowych środków w roku bieżącym 
obecnie zaistniała możliwość wsparcia wnioskowanego zadania w formie dotacji,                
z propozycją złożenia korekty wniosku o dofinansowanie do kwoty 50.000,00 zł. Dnia 
20 września br. złożono korektę do wniosku na kwotę 49.984,00 zł. W ramach tego 
działania założono usunięcie z terenu Gminy 124,96 Mg. eternitu. W dniu                        
23 października br. odbyło się otwarcie ofert z zapytania ofertowego. Wpłynęły 3 oferty 
firmy Środowisko i Innowacje Sp. zo.o. Dobrów 8, 28 – 142 Tuczępy na kwotę 
45.885,31 zł; 
- ,,Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie Gminy Szelków” finansowany 
ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna 
Gospodarka 2007 – 2013 w ramach działania 8.3. ,,Przeciwdziałanie wykluczeniu 
cyfrowemu – eInclusion” osi priorytetowej 8. ,,Społeczeństwo informacyjne – 
zwiększenie innowacyjności gospodarki” w ramach umowy                                            
nr POIG.08.03.00-064/11-00 zawartej w dniu 18 kwietnia 2012r. Dofinansowanie 
zadania jest w 100%. Całkowita wartość projektu wynosi 2.814.142,50 zł. W trybie 
przetargu nieograniczonego (wpłynęła 1 oferta) został wyłoniony wykonawca projektu 
tj. Konsorcjum firm: Ericpol Sp.zo.o ul. Targowa 9A, 90- 042 Łódź (Pełnomocnik 
Konsorcjum) oraz NTT System S.A. ul. Trakt Brzeski 89, Zakręt, 05-077 Warszawa             
- Wesoła. Z wykonawcą projektu została zawarta umowa nr 7/2013 w dniu 20 lutego br. 
na kwotę 2.449.852,50 zł. Ponadto wyłoniono w trybie przetargów nieograniczonych: 
1/ menadżera projektu : firma Euro – Grant Maciej Pałucki, ul. Dywizjonu 303                   
     nr 127/91, 01 – 470 Warszawa za kwotę 69.987,00 zł (wybór z 3 ofert), 
2/  koordynatora finansowego projektu: Konsorcjum firm: Nizielski & BorysConsulting 
Sp.zo.o., ul. Astrów 10, 40 – 045 Katowice oraz Wrocławski Medyczny Park Naukowo 
– Technologiczny Sp.zo.o. ul. Kutnowskiej 1 – 3 , 53 – 135 Wrocław za kwotę 
69.814,80 zł (wpłynęła 1 oferta). 
Gmina Szelków otrzymała na realizację projektu zaliczkę w kwocie 1.107.044,09 zł,             
z tego wysłano 2 wnioski rozliczeniowe na kwotę 467.212,72 zł. Dotychczas zakupiono 
50 laptopów i po szkoleniach zostały one przekazane komisyjnie wyłonionym 
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uczestnikom projektu. Złożono w Starostwie Powiatowym w Makowie Mazowieckim 
zgłoszenia budowy 2masztów: w Ciepielewie oraz w Starym Szelkowie, jak również 
wniosek o pozwolenie na budowę wieży w Magnuszewie Małym. Starostwo nie 
wniosło zastrzeżeń na budowę masztów, wykonawca przystąpi niezwłocznie do ich 
budowy. Czekamy na wydanie pozwolenia na budowę wieży. Wieża ma być 
postawiona do końcu lutego 2014 roku i wtedy wszyscy uczestnicy projektu będą mogli 
korzystać z darmowego Internetu do 19 października 2020 roku.  
 
Pytań i uwag do przedstawionego materiału nie było.             
 
Ad. pkt. 11 
 
Alicja Malinowska – Skarbnik Gminy Szelków poinformowała, że wysokość ulg 
udzielonych w podatku rolnym za III kwartały 2013r. stanowi kwotę 40.889,19 zł                    
w tym: 
-  ulga inwestycyjna na kwotę 22.082,04 zł, 
- ulga z tytułu zakupu gruntów na powiększenie gospodarstwa rolnego na kwotę  
   18.807,15 zł. 
Nadmieniła, że ulga inwestycyjna przyznawana jest po zakończeniu inwestycji i polega 
na odliczeniu od należnego podatku rolnego od gruntów położonych na terenie gminy, 
w której została dokonana inwestycja w wysokości 25% udokumentowanych 
rachunkami nakładów inwestycyjnych. Ulga inwestycyjna z tej samej inwestycji nie 
może być stosowana dłużej niż przez 15 lat. Odnośnie ulgi z tytułu zakupu gruntów na 
powiększenie gospodarstwa rolnego przysługuje rolnikowi po zakupie gruntów na 
powiększenie gospodarstwa rolnego nieprzekraczającej 100 ha. Okres zwolnienia 
wynosi 5 lat, a po upływie okresu zwolnienia stosuje się ulgę w podatku rolnym 
polegającą na obniżeniu podatku w pierwszym roku o 75% i w drugim roku o 50%.            
W porównaniu do roku ubiegłego udzielono mniej ulg o kwotę 5.142,36 zł. 
Następnie omówiła umorzenia i tak: 
- umorzono zaległość łącznego zobowiązania pieniężnego na kwotę 12.256,00 zł  
   osobom fizycznym, 
- umorzono zaległość podatku od środków transportowych na kwotę 13.288,00 zł  
   osobom fizycznym. 
Poinformowała, że stosownie do treści art. 67a § 1 pkt 3 Ordynacji podatkowej,                 
w przypadkach uzasadnionych ważnym interesem podatnika lub interesem publicznym 
organ podatkowy na wniosek podatnika, może umorzyć w całości lub w części 
zaległości podatkowe lub odsetki za zwłokę. O tego rodzaju przesłance ,,uzasadnionego 
ważnego interesu” można mówić np. w razie znacznego obniżenia zdolności 
płatniczych dłużnika, spowodowanych zdarzeniem losowym (powódź, pożar, kradzież 
lub inne zdarzenie uznane za wyjątkowe). Z ,,ważnym interesem” możemy mieć do 
czynienia również wówczas, gdy pełnomocnik znalazł się w trudnej sytuacji życiowej, 
której nie mógł przewidzieć lub której nie mógł zapobiec. Na wniosek podatnika 
prowadzącego działalność gospodarczą organ podatkowy może udzielać ulg w spłacie 
zobowiązań podatkowych, które stanowią pomoc de minimis. Na koniec swojej 
wypowiedzi poinformowała, że w porównaniu do III kwartału roku ubiegłego, 
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wysokość umorzeń łącznego zobowiązania pieniężnego za III kwartał 2013 roku jest 
wyższa o kwotę 1.444,00 zł. Wysokość umorzeń podatku od środków transportowych 
za III kwartał 2013 roku w porównaniu do III kwartału roku ubiegłego jest wyższa                
o kwotę 11.397,00 zł.  
 
Pytań i uwag do przedstawionego materiału nie było.             
                                                                                                                               
Ad. pkt. 12 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków poinformował, że osobami 
zobowiązanymi do składania oświadczeń majątkowych są Sekretarz Gminy, Skarbnik 
Gminy, Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy tj. Gminnego Ośrodka Kultury  
w Szelkowie, Gminnej Biblioteki Publicznej w Szelkowie, Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej, dyrektorzy placówek oświatowych oraz osoby wydające decyzje 
administracyjne w imieniu Wójta Gminy tj.: Podinspektor ds. księgowości podatkowej 
oraz Kierownik Referatu Organizacyjnego. W dniu 21 maja 2013r. dokonano analizy 
złożonych oświadczeń majątkowych. W toku postępowania sprawdzającego 
stwierdzono, że: 
1/ oświadczenia majątkowe złożyły wszystkie osoby do tego zobowiązane, 
2/   wszystkie oświadczenia majątkowe zostały złożone w terminie, 
3/   oświadczenia majątkowe wypełniono w całości.  
Nadmienił, że w wyniku przeprowadzonej analizy złożonych oświadczeń i porównania  
z oświadczeniami z roku poprzedniego nie stwierdzono znacznego przyrostu majątku 
osób, które złożyły oświadczenia. Po jednym egzemplarzu oświadczenia majątkowego 
wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 2012 
tzw. PIT przesłano w dniu 23 maja 2013r. do Urzędu Skarbowego w Makowie Maz. 
Oświadczenia majątkowe zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej 
Urzędu Gminy w Szelkowie.  
 
Janusz Ruszczyński – Przewodniczący obrad poinformował, że w dniu 7 maja 2013r. 
przeprowadzono analizę oświadczeń majątkowych za 2012 radnych Rady Gminy                
w Szelkowie z której wynika, że Radni Rady Gminy w Szelkowie:     
- Danuta Marianna Jarkowska, 
- Marek Dzikowski, 
- Dariusz Bartosiewicz,  
- Henryk Stanisław Bladosz, 
- Urszula Barbara Owsiewska, 
- Mirosław Ołtarzewski, 
- Roman Płodziszewski, 
- Mieczysław Stepnowski, 
- Józef Krzysztof Gutowski, 
- Antoni Radłowski, 
- Mariusz Chodyna, 
- Mirosław Jankowski, 
- Kazimierz Całkowski, 
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- Hubert Rzewnicki  
złożyli oświadczenia majątkowe w terminie przewidzianym w przepisach ustawy                     
o samorządzie gminnym tj. do dnia 30 kwietnia 2013r. Nadmieniał, że dokonano 
porównania treści złożonych oświadczeń majątkowych za 2012 rok  z treścią uprzednio 
składanych oświadczeń majątkowych. Poinformował, że nie stwierdzono 
nieprawidłowości w analizowanych oświadczeniach majątkowych jak też nie wykryto 
nieprawdy w złożonych oświadczeniach. W dniu 7 maja 2013r. przesłano po jednym 
egzemplarzu oświadczenia majątkowego wraz z kopią zeznania o wysokości 
osiągniętego dochodu w roku podatkowym ( PIT) za rok 2012 do Urzędu Skarbowego                 
w Makowie Maz. Przekazano również oświadczenia majątkowe Radnych Rady Gminy 
w Szelkowie celem publikacji w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy                
w Szelkowie.   
 
Przewodniczący obrad poinformował, że w dniu 30 września br. wpłynęła od 
Wojewody Mazowieckiego do Rady Gminy analiza oświadczeń majątkowych 
złożonych za 2012 rok Wójta Gminy Szelków oraz Przewodniczącego Rady Gminy              
w Szelkowie z której wynika, że oświadczenia majątkowe zostały złożone w komplecie. 
 
Poinformował, że w dniu 24 października br. wpłynęła od Naczelnika Urzędu 
Skarbowego w Makowie Mazowieckim zgodnie z art. 24h ust. 12 ustawy z dnia                  
8 marca 1990r. o samorządzie gminnym analiza danych zawartych w przesłanych 
oświadczeniach majątkowych pracowników Urzędu Gminy w Szelkowie oraz Radnych 
Rady Gminy w Szelkowie z której wynika że u wszystkich w/w osób nie stwierdzono 
nieprawidłowości.  
 
Ponadto w dniu 22 lipca 2013r. z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego                            
w Warszawie wpłynęły do Urzędu Skarbowego w Makowie Mazowieckim 
oświadczenia majątkowe Wójta oraz Przewodniczącego Rady Gminy w Szelkowie.            
W wyniku dokonania analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych 
Naczelnik Urzędu Skarbowego nie stwierdził nieprawidłowości.  
 
Ad. pkt. 13 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania nie było. 
 
Ad. pkt. 14 
 
Justyna Godlewska – Podinsp. ds. samorządowych poinformowała, że Polska Spółka 
Gazownictwa sp. zo.o Oddział w Warszawie, Zakład w Ciechanowie rozważa budowę 
sieci gazowej na terenie Gminy Szelków. W związku z powyższym zwróciła się do tut. 
Urzędu o pomoc w rozdysponowaniu krótkiej ankiety, w celu określenia 
zainteresowania mieszkańców Gminy Szelków korzystaniem z gazu ziemnego. 
Nadmieniła, że w przypadku realizacji inwestycji, przedsiębiorstwo gazownicze                  
w wyniku zawartej umowy o przyłączenie do sieci gazowej zobowiązuje się do: 
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- wykonania projektu budowlanego sieci gazowej oraz uzyskania wszystkich  
    niezbędnych zgód, pozwoleń oraz praw do dysponowania nieruchomością na których  
    będzie przebiegać sieć gazowa, 
- wybudowanie sieci gazowej, 
- zakup i zainstalowanie reduktora oraz gazomierza (o przepustowości do 10 m³/h). 
Na podmiocie (kliencie) ubiegającym się o przyłączenie do sieci gazowej w wyniku 
zawartej umowy ciąży obowiązek: 
- dokonania wpłaty opłaty za przyłączenie w wysokości około 1.792,36 zł (netto),  
    2.204,60 zł (brutto), 
- zakupu i montażu szafki gazowej, wybudowanie gazowej instalacji wewnętrznej  
   szacunkowy koszt 3.000,00 zł (brutto), 
-  zakupu kondensacyjnego kotła gazowego c.o./ c.w. – koszt około 6.000,00 – 8.000,00  
   zł (brutto). 
Przypuszczalny koszt rocznego zużycia gazu dla potrzeb przygotowania posiłków, 
przygotowania ciepłej wody dla 3 osób, ogrzewania pomieszczeń (pow. grzewcza            
120 m ², budynek dobrze zaizolowany (zapotrzebowanie na energię 100 W/ m ²) – koszt 
około 4.900,00 zł (brutto).  
W przypadku problemów z wypełnieniem ankiet można kontaktować się pod numerami 
telefonów 23 6730602 bądź 23 6730650. Poinformowała, że ankiety dostępne są                 
u Sołtysa, do pobrania na stronie internetowej www.bip.szelkow.pl w zakładce 
ogłoszenia bądź bezpośrednio w Urzędzie Gminy w Szelkowie pok. Nr 8 i Nr 12. 
Wypełnioną ankietę należy złożyć w Urzędzie Gminy  w Szelkowie pok. Nr 8 i Nr 12 
do dnia 29 listopada 2013r. 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków odnośnie budowy sieci gazu 
ziemnego na terenie Gminy poinformował, że nie mamy dużych szans na realizację 
zadania. Przy podłączeniu miasta Maków Mazowiecki do gazu ziemnego, możliwość 
podłączenia będą mieli użytkownicy mieszkający w pobliżu miasta. Nadmienił, że 
wypełnione ankiety należy zwrócić do Urzędu Gminy. Sieć gazowa będzie robiona 
przez firmę, jednak na użytkowniku ciąży obowiązek zakupu kotła kondensyjnego, 
jednak można to zadanie rozłożyć w czasie, ponieważ są to spore koszty. Ponadto mówi 
się o zakazie opalania węglem na terenie całego kraju. Nadmienił, że korzystanie z gazu 
ziemnego jest bezobsługowe oraz mniej uciążliwe.  Podane koszty przyłączenia do sieci 
gazowej są szacunkowe. Na chwilę obecną ważna jest dla nas informacja ile osób 
będzie zainteresowanych. Wiadomo, że jeżeli będzie mało użytkowników to nie mamy 
szans na budowę sieci gazowej. Miejscowości takie jak Bazar czy Makowica mają duże 
szanse. Ponadto też Chrzanowo, ponieważ być może sieć będzie biegła od Pułtuska. 
  
Krzysztof Kacprzycki – Sekretarz Gminy Szelków poinformował, że Gmina działa             
w oparciu o ustawę o samorządzie gminnym z 1990r., która nakłada na gminę szereg 
obowiązków obligatoryjnych z zakresu oświaty, kultury i innych. Nadmienił, że 
obowiązkiem Gminy wynikającym z ustawy jest coroczne tworzenie programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi. Program musi być konsultowany ze 
społecznością lokalną. Projekt programu został opublikowany na BIP-ie i można do             
15 listopada br. zgłaszać uwagi. Następnie zostanie poddany pod głosowanie w formie 
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